
Protokół Nr XXVII/2009
z obrad XXVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

z dnia 09 czerwca 2009 roku

Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz – Pani Krystyna Podgórska otworzyła obrady XXVII 
nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności 
prawomocność obrad. Przywitała radnych, p. wójt, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów oraz 
mieszkańców Gminy, przybyłych na obrady.
Radnych obecnych było 15.
Sesję rozpoczęto o godzinie 16-tej a zakończono o godz. 16.45. w Gminnym Ośrodku Kultury w 
Przywidzu.
Przewodnicząca Rady Gminy -  przedstawiła porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.

3. Interpelacje radnych.
4. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwał:

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy Przywidz.
b) w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Przywidz na lata 2009-2016”

5. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
6. Wnioski i oświadczenia radnych.
7. Zakończenie obrad.

Czy do porządku obrad są uwagi – zapytała Przewodnicząca Rady Gminy.
Uwag nie wniesiono.
Jednogłośnie przyjęto w/w porządek obrad. 
ad.2.b Przewodnicząca Rady Gminy -  do protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy nie wniesiono 
uwag ustnych ani pisemnych, wobec tego protokół został przyjęty.
ad.3. Interpelacje radnych – nie zgłoszono.
ad.4. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwał:
a) w sprawie zmian w budżecie gminy Przywidz na 2009 rok.
Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy -     jak Państwo wiecie skończył się proces likwidacyjny 
Gminnego zakładu Opieki Zdrowotnej w Przywidzu i powstało zobowiązanie w stosunku do NFZ , 
które wynosi 58.562,57 zł oraz odsetki od 1 lipca 2008 r. w kwocie 7 tys. zł. Pisaliśmy prośbę o 
umorzenie zaległości wraz z odsetkami do NFZ  i otrzymaliśmy negatywną odpowiedź, min NFZ 
uzasadnia to tym, że jest „równe traktowanie świadczeniobiorców”. W związku z tym powstała 
konieczność zapłacenia w trybie natychmiastowym powyższej kwoty. Dlatego dzisiaj 
zaproponowałam zmianę tej uchwały. 
Druga zmiana w uchwale dotyczy ośrodka pomocy społecznej. W związku z utworzeniem 
stanowiska Głównego Księgowego ośrodka zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 10 tys. zł na 
zakup programów komputerowych.
Państwo radni dzisiaj otrzymali korespondencję, która była prowadzona z NFZ odnośnie 
zobowiązania.
Po stronie dochodów dokonuje się zmian w dziale 758 – różne rozliczenia – zmniejszenie 
subwencji oświatowej o 213.897 zł do kwoty 4.613.040 zł, w dziale 851 – ochrona zdrowia, w 
rozdziale pozostała działalność przyjęcie planu dochodów w kwocie 26.000 zł – tytułem 
wpłaconych środków obrotowych przez zlikwidowany zakład opieki zdrowotnej.
Następnie odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Przywidz na 2009 rok.
Przewodnicząca Rady Gminy -  otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 
Uwag nie wniesiono.
Pan Jerzy Migas -  przewodniczący komisji społecznej -  przedstawił pozytywna opinię 
połączonych komisji w części dot. subwencji oświatowej.



Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie
za – 12
przeciw – 1
wstrzymujące – 2
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXVII/253/09 w zał.).
ad.4.b. Przewodnicząca Rady Gminy -  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Przywidz na lata 2009 – 2016”.
Wójt Gminy -  wniosek pod nazwą „Bliżej siebie” złożono 30.03.2009r. do Urzędu 
Marszałkowskiego. Już  4.04.br. nastąpiły zmiany dotyczące Rozporządzenia Ministra Polityki 
Regionalnej. Nasz wniosek dotyczy 3 zasadniczych inwestycji tj. dalsza rozbudowa traktu pieszego 
przy jeziorze, montaż zjeżdżalni wodnej jak również modernizacja instytucji kultury. Zmiana 
wniosku polega min. na  tym, że nasz Plan Odnowy Miejscowości Przywidz był na lata 2009 – 
2015. Okazuje się, że po wprowadzonych zmianach  liczy się okres nie kalendarzowy, lecz od 
terminu podjęcia uchwały Rady Gminy  i dlatego należy zmienić lata realizacji na 2009-2016. 
Kolejną wskazówką jaką nam zasugerowano to taka, że za mało mamy działań, które aktywizują 
społeczność lokalną. W związku z tym wprowadzono kolejne zadania pobudzające i aktywizujące 
mieszkańców min. rozgrywki międzygminne, piłkę nożną, festyn gwiazd. 
Ponadto w opisie planowanego zadania „Międzygminne dziecięce rozgrywki w piłce nożnej w 
Przywidzu „ należy zmienić termin działania z miesiąca lutego i marca na miesiąc czerwiec, 
podobnie w opisie 4.13,  4.14 i 4.15. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  otworzyła dyskusję.
Radni uwag nie wnieśli.
Pan Jerzy Migas -  przedstawił pozytywną opinię połączonych komisji do w/w projektu uchwały. 
Pani Krystyna Podgórska – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie:
za- 12
przeciw – 1
wstrzymujące -2
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła powyższą uchwałę do realizacji.

ad.5. Zapytania i wnioski mieszkańców gminy.
Pan Wiesław Spisak – sołtys Starej Huty – wspomniał o świetlicy środowiskowej, która miała 
powstać dla dwóch sołectw: Starej Huty i Michalina. Podzielił się refleksją – przejeżdżając koło 
tego obiektu widzi piękny plac zabaw , obiekt pracujący dla ludności, obiekt integrujący tę 
społeczność. I tu się widzi to ciepłe i dobre serce, które tętni i myśli o Przywidzu. 20.02.br. 
przekazał pismo na sesji Rady p. Przewodniczącej Rady i do tej pory nie ma odpowiedzi. Dlaczego 
nie otrzymał odpowiedzi.? Pismo było skierowane do Rady.
Wójt Gminy -   P. p.o. Sekretarz udzielała Panu wcześniej informacji na piśmie i Pan ją otrzymał. 
Natomiast nie ma na dzień dzisiejszy szansy i możliwości budowania świetlic na terenie 
wspomnianych sołectw. Sołectwo otrzymało boisko,  na które to Gmina przeznaczyła kwotę ok. 30 
tys. zł i w chwili obecnej jest bardzo zaniedbane. Brakuje obecnie inicjatywy ze strony 
mieszkańców w Pana sołectwie, aby podjąć dalsze prace na tym boisku.  To jest przykład 
działającej inicjatywy lokalnej.
Pan Wiesław Spisak -  w tym samym piśmie skierowana była prośba do komisji rewizyjnej o 
zbadanie rzeczywistych nakładów na drogę Klonowo Górne – Stara Huta. Nakłady 40 tys. zł są 
duże niższe niż w rzeczywistości podane. 
Wójt Gminy -   każda droga, która jest dofinansowywana z Urzędu Marszałkowskiego jest bardzo 
dokładnie sprawdzana i rozliczana. Niedawno skończyła się kompleksowa kontrola RIO w Gdańsku 
i między innymi sprawdzano realizację dotacji na drogi z  Funduszu Gruntów Rolnych.
Pan Wiesław Spisak -  nie jest zadowolony z odpowiedzi. W budżecie jest napisane, że droga jest 



remontowana zgodnie z projektem technicznym 
Pan Wojciech Teodorczyk -  sołtys wsi Przywidz -  zwrócił się z pytaniem do radnego M. Sikory, 
mieszkańca Przywidza, dlaczego jest „przeciw” uchwale dot. Planu Odnowy Wsi Przywidza na lata 
2009-2016?
Radny Marian Sikora -  dlatego, że jest przeciw  przeznaczeniu 370 tys. zł na zjeżdżalnię. Lepiej te 
pieniądze wydać na budowę szkoły. 
Pan Tadeusz Waloch – mieszkaniec Borowiny – pytał o zaległość w wysokości 50 tys. zł w 
Gminnym Ośrodku Zdrowia. Pan Kotyński na spotkaniu z Kombatantami powiedział, że jest 30 tys. 
zł nadwyżki.
Wójt Gminy -   Narodowy Fundusz Zdrowia w miesiącu marcu br. przeprowadził kontrolę w 
likwidowanym  GZOZ-ie. Otrzymaliśmy wystąpienie pokontrolne, gdzie jest informacja, że mamy 
oddać kwotę  58 562 zł + odsetki, które są liczone od 01 lipca 2008 roku. W latach 2007-2008 z 
NFZ były środki, zgodnie z ustawą o świadczeniach usług zdrowotnych, gdzie pracownicy zoz-ów 
powinny otrzymać podwyżki. Pracownicy GZOZ-u otrzymali podwyżki, ale były one bardzo 
niewielkie. Natomiast większość środków  została zaangażowana  na inny cel, tj. na cele 
remontowe, bądź jeszcze inne. W swoim wystąpieniu pokontrolnym p. dyrektor NFZ 
poinformowała, że w przypadku, kiedy nie uregulujemy zobowiązania, zostaną  wdrożone 
postępowania windykacyjne. Działania ówczesnego dyrektora GZOZ-u były niegospodarne i 
niecelowe, ponieważ  pracownicy nie otrzymali zagwarantowanych podwyżek, tylko ich niewielką 
część, a  środki na podwyżki  zostały przeznaczone na inne cele. Przy likwidacji GZOZ-u pozostała 
pewna kwota, którą  przekazano  Gminie, ale jest ona nie wystarczająca, aby pokryć wszystkie 
powstałe  zobowiązania. 
Pan Wiesław Spisak -  zgłosił sprawę podłączenia lamp w Starej Hucie.
Pan Jerzy Świs – Zastępca Wójta -    podłączenie tych lamp wymaga stworzenia nowego projektu. 
To nie jest przewidziane w budżecie na 2009 rok.
Pan Wiesław Spisak -  pytał o szansę uregulowania wód popłucznych w Starej Hucie.
Pan Jerzy Świs -   sprawa będzie załatwiona, ale naszą koparkę w tej chwili wykorzystujemy do 
naprawy dróg. 
ad.6. Wnioski i oświadczenia radnych
Radny Marian Sikora -  zwrócił się z pytaniem do sołtysa z Przywidza, skoro tak dobrze zna Plan 
Odnowy Wsi Przywidz.  Brak usług wyższego rzędu – niech Pan odpowie co to jest?
Wywiązała się dyskusja między radnym a sołtysem.
Przewodnicząca Rady Gminy -  przerwała dyskusję, gdyż to jest dialog, a nie konstruktywna 
dyskusja.
Wójt Gminy -   dodała, że usługą wyższego rzędu jest min. karetka pogotowia. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  odczytała oświadczenie radnej Mirosławy Rogowskiej dot. 
tradycyjnego  strojenia wsi  z okazji Zielonych Świątek oraz braku oflagowania budynków . ( w 
zał.)
Przewodnicząca Rady Gminy -  złożyła gratulacje p. sołtys Suchej Huty za tradycyjne przystrojenie 
wsi Sucha Huta  z okazji Zielonych Świątek .
P. Henryk Lubotzki – mieszkaniec Przywidza -  zwrócił uwagę, że jest nieprawdą, że nie wiszą flagi 
na budynkach. Na osiedlu przy ul. Jesionowej zawsze wiszą flagi i w pozostałych miejscowościach 
również.  Należy najpierw sprawdzić a później krytykować.
Innych uwag nie zgłoszono.

ad. 7. Przewodnicząca Rady Gminy zakończyła obrady XXVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy 
Przywidz, dziękując obecnym za przybycie. 

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: G. Pożoga 


